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Protokół Nr XXXIV/09 
z sesji Rady Powiatu Gostyńskiego 
odbytej dnia 29 października 2009 r. 

w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Gostyniu 

 
Ad 1) 
Przewodniczący Rady Powiatu Pan Robert Marcinkowski o godzinie 13.00 otworzył trzydziestą 

czwartą sesję Rady Powiatu Gostyńskiego. 

Przewodniczący Rady powitał radnych oraz zaproszonych gości. 

Przewodniczący zwrócił się do radnych o uczczenie minutą ciszy dwóch mieszkańców Powiatu 

Gostyńskiego, którzy w ostatnich dniach odeszli od nas- śp. Józefa Kordusa oraz śp. Jana Poprawę.  

 

W Radzie Powiatu zasiada 19 radnych. Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada jest władna 

podejmowania uchwał, gdyż jest zachowane quorum. Podczas stwierdzania quorum na sesji 

obecnych było 19 radnych.  

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Ad. 2)  
Składanie i rozpatrywanie wniosków dotyczących porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski przedstawił proponowany porządek obrad XXXIV 

sesji Rady Powiatu.  

Poinformował, że Starosta Pan Andrzej Pospieszyński, w imieniu Zarządu Powiatu, złożył wniosek 

o dodanie do porządku obrad, jako pkt. 4 „Informacja przedstawicieli spółki ENEA na temat działań 

poczynionych w wyniku szkód wyrządzonych przez wichurę w lipcu br. oraz omówienie spraw 

bieżących dotyczących sieci energetycznych w Powiecie Gostyńskim”. Spotkanie zostało 

zorganizowane w związku z wnioskiem złożonym na ostatniej sesji Rady Powiatu Gostyńskiego 

przez radnego Pana Krzysztofa Wachowiaka.  

 

Wniosek Zarządu Powiatu został przyjęty w wyniku głosowania- 19 głosów „za”. 

Porządek obrad wraz z przyjętą zmianą został przyjęty w wyniku głosowania- 
19 głosów „za”.  

 

Porządek posiedzenia XXXIV sesji Rady Powiatu: 

1. . Otwarcie i ustalenie quorum. 

2. Składanie i rozpatrywanie wniosków dotyczących porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z XXXIII sesji Rady Powiatu 
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4. Informacja przedstawicieli spółki ENEA na temat działań poczynionych w wyniku szkód 

wyrządzonych przez wichurę w lipcu br. oraz omówienie spraw bieżących dotyczących sieci 

energetycznych w Powiecie Gostyńskim.  

5. Informacja Starosty o działalności Zarządu Powiatu Gostyńskiego w okresie międzysesyjnym. 

6. Pytania radnych dotyczące przedstawionej informacji i odpowiedzi Zarządu. 

7. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych interpelacjach i udzielonych 

na nie odpowiedziach. 

8. Zapytania radnych. 

9. Omówienie spraw wsi i rolnictwa w Powiecie Gostyńskim na podstawie materiałów 

przygotowanych przez Komisję Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska. 

10. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawach: 
a) przyjęcia sprawozdania o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu 

Gostyńskiego za rok szkolny 2008/2009, 
b) przyznania Stypendium Rady Powiatu Gostyńskiego dla studentów za szczególne 

osiągnięcia edukacyjne, 
c) przyjęcia Programu Ograniczania Bezrobocia i Rozwoju Przedsiębiorczości 

w Powiecie Gostyńskim na lata 2009- 2015, 
d) zmiany uchwały Nr XXVI/210/09 z dnia 19 marca 2009 r. w sprawie określenia zadań 

z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych, 
realizowanych w ramach środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych oraz wysokości kwot na poszczególne zadania  

e) wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości służebnością gruntową, 

f) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Gostyń, 
g) zmian budżetu i budżecie powiatu na 2009 r., 
h) zmiany uchwały Nr II/8/06 z dnia 7 grudnia 2006r. w sprawie powołania Komisji 

Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego. 
11. Przedstawienie informacji: 

a) Starosty Gostyńskiego o złożonych oświadczeniach majątkowych przez członków zarządu 

powiatu, sekretarza powiatu, skarbnika powiatu, kierowników jednostek organizacyjnych 

powiatu oraz osoby wydające z upoważnienia starosty decyzje administracyjne 

w indywidualnych sprawach z zakresu administracji publicznej, 

b) Przewodniczącego Rady Powiatu o złożonych oświadczeniach majątkowych przez 

radnych Rady Powiatu Gostyńskiego.  

12. Odpowiedzi na zapytania radnych. 

13. Wnioski i oświadczenia radnych. 

14. Wolne głosy.  

15. Zakończenie.  
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Ad. 3) 
 

Protokół Nr XXXIII/09 z sesji Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 24 września 2009 r. został przyjęty 

w wyniku głosowania: 18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” przy1 głosie „wstrzymującym się”.  

W głosowaniu uczestniczyło 19 radnych.  

 

Ad. 4) 
Informacja przedstawicieli spółki ENEA na temat działań poczynionych w wyniku szkód 
wyrządzonych przez wichurę w lipcu br. oraz omówienie spraw bieżących dotyczących sieci 
energetycznych w Powiecie Gostyńskim. Informację przedstawili przedstawiciele ENEA 
Operator Sp. z o.o. Pan Bronisław Nadobnik oraz Pan Krzysztof Heller.  

 

Kierownik Działu Zarządzania Dystrybucja Pan Bronisław Nadobnik poinformował, 

że w nawiązaniu do przesłanej pisemnej informacji w sprawie usuwania awarii powstałych w wyniku 

wichury z dnia 23 lipca br., chciałby dopowiedzieć parę słów. Wspomniał o huraganie Cyryl, który był 

bardzo nagłaśniany w mediach a który, jak okazało się, był słabszy od tego, który wystąpił na naszym 

terenie. Zakres działania i siła wiatru spowodowały olbrzymie straty, niespotykane dotąd w naszym 

rejonie. Złamanych zostało 161 słupów, w około 300 miejscach zerwane zostały przewody linii 

napowietrznych oraz doszło do licznych uszkodzeń konstrukcji i izolatorów. Ostatni odbiorcy 

podłączeni zostali w miejscowości Kościuszkowo o godz. 23:00 w piątek, tydzień po wichurze. Zwrócił 

uwagę także na awarię słupów linii 110 kV, które doprowadziło do wyłączenia 3 GPZ-ów 

na co najmniej okres 1 godz., gdzie dziesiątki tysięcy ludzi było pozbawionych prądu, 

oraz na poważne uszkodzenia GPZ-u w Gostyniu. Łącznie przy usuwaniu awarii pracowało 90 osób- 

zarówno pracowników fizycznych jak i inżynieryjno- technicznych oraz osób dozoru. Kierownik 

podziękował Biuru Zarządzania Kryzysowego za współpracę w działaniu i pomoc w załatwieniu wielu 

spraw.  

Radny Pan Krzysztof Wachowiak podziękował za przedstawione informacje. Była to w powiecie 

gostyńskim pierwsza nawałnica o takiej sile. Zapytał, czy spółka ENEA wyciągnęła jakieś wnioski 

na przyszłość z zaistniałej sytuacji. Ponadto radny zapytał: 

§ czy awarii mogło być mniej, gdyby linie i przyłącza były przynajmniej raz na 10 lat sprawdzone, 

zakonserwowane. 

§ kiedy sprawdza się i konserwuje przyłącza, które idą do odbiorców, 

§ dużo awarii było spowodowanych zarośnięciem linii przez drzewa, np. w miejscowości Brzezie- 

czy tak musi być, 

§ czy ENEA robi coś w kierunku wymiany starych, ok. 50- letnich przyłączy na nowe, bezpieczne,  

Odnosząc się do działania służb energetycznych stwierdził, że jeśli prosi się przez prawie 24 godziny 

o wyłączenie prądu, bo linki pod napięciem leżą na podwórku, to nie jest to właściwe.  

Kierownik Działu Zarządzania Dystrybucją Pan Bronisław Nadobnik odnosząc się do zapytań 

radnego poinformował, że sprawę sprawdzenia linii i przyłączy regulują odpowiednie przepisy 
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i rozporządzenia. Raz na pięć lat dokonuje się oględzin, na podstawie których sporządzana jest 

informacja, czy dane urządzenia nadają się do przeglądu. Jeżeli urządzenie nadają się do przeglądu 

jest on wykonywany na podstawie sporządzonego zakresu. Wiele linii ma kilkadziesiąt lat, jednak nie 

ma żadnych wytycznych technicznych, wytycznych sprawdzonych czy dobrej wiedzy technicznej, 

z których by wynikało, że przewody definitywnie nadają się do wymiany. Wyjątkiem są tu obszary, 

gdzie występują kwaśne deszcze i ze względu na korozję chemiczną mogą być bardziej zużyte. W tej 

chwili nie stać ENEA na wymianę wszystkich przewodów na przewody izolowane. W trakcie 

przeprowadzanej modernizacji związanej z przyłączeniem nowych odbiorców starają się to robić, jeśli 

wynika to z przeprowadzonych wcześniej oględzin. Odpowiadając na pytanie o czas usunięcia awarii 

odpowiedział, że nie ma w Polsce systemu, który pozwalałby na sygnalizowanie np. zalanych 

przewodów automatyką na liniach niskiego napięcia, tak jak to jest robione na linii średniego napięcia. 

Odnosząc się do sprawy wycinki drzew poinformował, że informują o tym karty przeglądu. Rocznie 

wydaje się na planowaną wycinkę kwotę ok. 400.000- 500.000 zł, do tego dochodzi jeszcze wycinka 

związana z przeglądem linii. Problem stanowią drzewa zlokalizowane na terenach prywatnych, gdzie 

ludzie nie chcą wycinki a wręcz żądają przebudowy linii. Stąd też zwraca się z apelem do władz 

samorządowych o prowadzenie akcji uświadamiającej o konieczności monitorowania drzew 

rosnących w pobliżu linii energetycznych.  

Radny Pan Grzegorz Marszalek zwrócił uwagę na przekazywanie informacji ze strony firmy ENEA, 

który były sprzeczne. W prasie ukazała się informacja, że na terenie Gminy Borek Wlkp. wszyscy 

mieszkańcy mają prąd, co było nieprawdą. Taką informację otrzymał Burmistrz Borku Wlkp. 

Do ostatnich mieszkańców prąd dotarł w czwartek lub piątek, w tydzień po wichurze. Kierownik 

wspomniał o dobrej współpracy z Centrum Zarządzania Kryzysowego- radny zasugerował, 

aby informacje o wyłączeniach prądu przesyłać do Centrum, gdyż w tej chwili brak takowej. Jest to 

tym bardziej zasadne, że mieszkańcom bardzo trudno dodzwonić się do ENEA, aby uzyskać wiedzę 

na temat czasu trwania wyłączenia prądu.  

Kierownik Działu Zarządzania Dystrybucja Pan Bronisław Nadobnik wyjaśnił, że w przypadku 

awarii nie mają możliwości określenia czasu jej trwania. Problemy występują nie tylko w trakcie 

awaryjnych wyłączeń prądu, ale również w trakcie tych planowanych, co miało ostatnio miejsce  

w Gostyniu. Informacje o wyłączeniach planowych są dostępne dla poborców energii. Odnosząc się 

do sytuacji zaistniałej na terenie Gminy Borek Wlkp. powiedział, że miała tam miejsce bardzo 

poważna awaria, stąd miasto Borek, jako duże skupisko ludności, było najdłużej bez prądu. Dodał, 

że w związku z przyłączami dla nowych mieszkańców, w chwili obecnej są wykonywane plany, 

zgodnie z którymi za jakiś czas Borek będzie miał zasilanie bardzo dobrej jakości- będą trzy linie 

średniego napięcia, które co najmniej uniemożliwią powstanie sytuacji, która nastąpiła wskutek 

nawałnicy 23 lipca br.  

Radny Pan Józef Konarczak zapytał, czy ENEA ma strategię zwiększenia mocy w Wielkopolsce, 

bo z informacji wynika, że może dojść do wygaszenia prądu w Poznaniu i większych ośrodkach. 
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Ponadto zapytał, co robi kierownictwo spółki, gdyż odnosi wrażenie, że gdy spadają akcje ENEA 

na giełdzie, pracownicy spółki podnoszą alarm grożąc strajkiem i wyłączeniem prądu. Dodał, 

że po takich informacjach ma ochotę zadzwonić do Agencji Bezpieczeństwa Wewnętrznego. 

Nie może być takiej sytuacji, że monopolista na rynku dostaw energii może takie informacje 

przekazywać. Prąd jest dobrem ogólnokrajowym, niezbędny do funkcjonowania gospodarki.  

Kierownik Działu Zarządzania Dystrybucja Pan Bronisław Nadobnik odnosząc się do planów 

rozwojowych powiedział, że ENEA Operator, jako firma związana z dystrybucją sieci, ma opracowany 

plan 5- letni, który obejmuje cały teren działania oddziału poznańskiego. Plany zostały opracowane, 

zatwierdzone i są realizowane. W planach tych duże znaczenie ma przyłączanie nowych odbiorców. 

Odpowiadając się do pytania na temat strajku zapewnił, że nigdy nie było takich sytuacji, 

aby w trakcie akcji protestacyjnej wystąpiły akcje zagrażające bezpieczeństwu lub zagrożenia zdrowia 

czy życia w związku z barkiem działania bądź interwencji.  

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak stwierdził, że do spółki ENEA można mieć wiele zastrzeżeń i będą 

się one pojawiać do czasu, aż na rynku pojawią się inni operatorzy. Zwracając się do radnego 

Konarczaka powiedział, że większościowym udziałowcem spółki ENEA jest Skarb Państwa, wobec 

czego pretensje powinny zostać skierowane do rządu. Radny zwrócił się również do radnego 

Marszałka informując, że dane na temat planowanych wyłączeń prądu są na prawie wszystkich 

urzędowych stronach internetowych gmin.  

Radny Pan Grzegorz Marszalek odpowiedział, że chodzi mu o wyłączenia nieplanowe. Ponadto 

zwrócił się o przekazanie podziękowań wszystkim osobom pracującym na terenie Gminy Borek Wlkp.  

Wicestarosta Pan Janusz Sikora podziękował na usuwanie usterek na terenie całego powiatu. 

Zwrócił uwagę, że informacja powinna być zwrotna, co no zawsze miało miejsce. W każdej gminie 

jest osoba uprawniona, w każdej gminie można by zorganizować zespół rozeznania, aby zwiększyć 

szybkość przekazywania informacji o awariach.  

Kierownik Działu Zarządzania Dystrybucja Pan Bronisław Nadobnik powiedział, że ok. 90 % 

informacji na temat awarii linii niskiego napięcia pochodzi od odbiorców, mieszkańców danych 

miejscowości. Stwierdził, że w sytuacji, która miała miejsce, można było zaprosić sołtysów do 

współpracy, ale nie udało się to ze względu na dynamikę zdarzeń.  

Radny Pan Krzysztof Wachowiak odnosząc się do kwoty, która ENEA przeznacza na wycinkę 

drzew zapytał, ile kosztował spółkę w ubiegłym roku sponsoring koszykówki kobiecej w Poznaniu. 

Ponadto przedstawił sytuację, która miała miejsce w miejscowości Dzięczyna. Przez wioskę 

przejeżdżało pogotowie energetyczne, które mieszkaniec próbował zatrzymać. Samochód nie 

zatrzymał się. Tymczasem osoba ta chciała powiadomić o awarii, w wyniku której po włączeniu prądu 

zapaleniu uległo zboże na polu. Kolejne pytanie radnego dotyczy kwestii osobistych- 24 października 

przyjechało pogotowie i odcięło linki, do dnia dzisiejszego nikt nie zapytał, czy ma on prąd.  
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Kierownik Działu Zarządzania Dystrybucja Pan Bronisław Nadobnik powiedział, że do ostatniego 

przypadku nie może się ustosunkować, gdyż nie zna tego przypadku. Odnosząc się do zachowania 

pogotowia energetycznego stwierdził, że jeden przypadek nie może rzutować na cały zespół. Ponadto 

pracownicy muszą słuchać poleceń pracowników z centrum, które decyduje o kolejności 

dokonywanych napraw. Usuwaniem powstałych awarii w lipcu zarządzały maksymalnie 2 osoby 

w sensie kierowania, dopuszczania, zakończenia prac i załączenia napięcia.  

Radny Pan Krzysztof Wachowiak przypomniał, że pytał jeszcze o sponsoring.  

Kierownik Działu Zarządzania Dystrybucja Pan Bronisław Nadobnik wyjaśnił, że sponsorem jest 

spółka ENEA S.A., która zajmuje się sprzedażą energii. On reprezentuje spółkę ENEA Operator 

Sp. z o.o. zajmującą się dystrybucją energii. W związku z powyższym pytanie to powinno być 

skierowane do Spółki ENEA S.A. 

Ad. 5) 

Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski poinformował, że informacje z posiedzenia 

Zarządu Powiatu z dnia 24 września, 1 i 8 października br. zostały radnym przekazane 

wraz z materiałami.  

Informację z 19 października br. przedstawił Starosta Pan Andrzej Pospieszyński. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 6) 
W punkcie „Pytania radnych dotyczące przedstawionej informacji i odpowiedzi Zarządu” radni 
zadali następujące pytania: 

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zapytał o pkt. 2 c) informacji z dnia 19 października br. „Wniosek 

Zarządu Ochotniczej Straży Pożarnej w Borku Wlkp. w sprawie dofinansowania zakupu dwóch 

aparatów powietrznych. Całkowity koszt zakupu wynosi 8.346 zł. OSP wnioskuje 

o dotację w wysokości 4.746 zł. Zarząd rozpatrzył wniosek pozytywnie. Kwota 4.746 zł przekazana 

zostanie w formie dotacji ze środków PFOŚiGW.” Zapytał, co to są aparaty powietrzne i w jaki sposób 

ich dofinansowanie wpłynie na poprawę ochrony środowiska lub gospodarki wodnej 

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński wyjaśnił, że aparaty powietrzne używane są przy likwidacji 

skażeń, np. po wypadkach drogowych. Skażenia takie mają wpływ na środowisko, w związku z czym 

zawsze wspieraliśmy z tego Funduszu straż na różne zakupy sprzętu związanego z likwidacją 

skażeń.  

Radny Pan Krzysztof Wachowiak zwrócił uwagę na zapis informacji z dnia 8 października br., 

pkt. 2 e): „Zarząd podjął uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy 

nieruchomości rolnej. Zarząd wyraził zgodę na zawarcie umowy dzierżawy nieruchomości rolnej, 

położonej w Chwałkowie, stanowiącej własność Powiatu Gostyńskiego, oznaczonej jako działka 

nr 226/2 o powierzchni 4,4800 ha, zapisanej w księdze wieczystej KW nr 24027 – zgodnie z wynikiem 
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przetargu nieograniczonego na dzierżawę ww. nieruchomości, przeprowadzonego w dniu 

28 września 2009 r. w siedzibie Starostwa Powiatowego w Gostyniu”.Zapytał, ilu było oferentów i jaką 

kwotę wylicytowano. 

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński powiedział, że odpowiedzi nie jest w stanie teraz udzielić, 

ale uczyni to do końca sesji.  

Radna Pani Kazimiera Puślednik, w nawiązaniu do pytania radnego Wachowiaka zapytała, 

czy również OSP w Krobi może wystąpić o dofinansowanie kombinezonów i czy może liczyć na ich 

otrzymanie. 

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński odpowiedział, że chodzi tu o aparaty tlenowe. Do tej pory 

udawało się realizować wszystkie wnioski w zależności od możliwości finansowych. W trakcie 

ostatniej rozmowy z Burmistrzem Krobi uzyskał informacje o zamierzeniu złożenia wniosku w sprawie 

zakupu małego samochodu biorącego udział w akcjach ratunkowych. Jeszcze nie rozmawiał w tej 

sprawie z Naczelnikiem Wydziału Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska, ale jeżeli środki będą, 

to wsparcie finansowe będzie możliwe.  

 

Ad. 7) 

Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych interpelacjach i udzielonych na nie odpowiedziach. 

Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski poinformował, że w okresie międzysesyjnym 

interpelacje nie wpłynęły. 

 
Ad. 8) 
Zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski przypomniał, że zgodnie z § 54 ust. 1 Statutu 

Powiatu Gostyńskiego zapytania zgłasza się w celu uzyskania informacji o aktualnych problemach 

Powiatu. 

Radny Pan Mirosław Waluś zapytał, jakie przyjęto kryteria i przesłanki o takim podziale 

stacjonowania karetek, że jedna nowa zostaje w Gostyniu a druga będzie stacjonować w Borku 

Wlkp., natomiast używana będzie w Krobi. Z czego wynika taki podział oraz kto podjął w tym zakresie 

decyzję- Zarząd, Starosta czy Dyrektor SP ZOZ. Ponadto radny zapytał o problem kontraktów 

z Narodowym Funduszem Zdrowia. Docierają informacje o wstrzymywaniu przyjęć pacjentów 

ze względu na wyczerpany limit kontraktów przez poszczególne szpitale. Zapytał, czy takie 

negatywne zjawiska występują u nas, a jeżeli występują, to na jakich oddziałach odsyła się pacjentów 

ze względu na wyczerpany limit kontraktów.  

Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski poinformował, że we wczorajszym wydaniu 

Dziennika „Rzeczpospolita” przeczytał artykuł pt. „80 tys. ludzi bez opieki”. Sprawa dotyczy 

kontrowersji wokół kontraktów, jakie mają być w przyszłym roku zawierane z pielęgniarkami, które 

wcześniej wyszły z domów pomocy społecznej. Autorzy artykułu piszą, że resorty pracy i zdrowia nie 

mogą się porozumieć, kto powinien płacić zajmującymi się pensjonariuszami dps-ów pielęgniarkom. 

Przypomniał, że w ubiegłym roku było takie rozwiązanie, że dzięki przejściom pielęgniarek 
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na kontrakty można było zaoszczędzić pieniądze i podnieść niskie pensje pracowników domów 

pomocy społecznej. Zapytał, czy w powiecie gostyńskim mamy jakieś sygnały dotyczące tego 

problemu, czy jest jakieś zagrożenie dla podopiecznych i czy jako samorządowcy w formie 

stanowiska czy apelu Rady Powiatu nie powinniśmy zareagować tak, aby uprzedzić ewentualne 

problemy po 1 stycznia 2010 roku.  

 
Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski ogłosił dwudziestominutową przerwę, 

zapraszając wszystkich na dziedziniec Starostwa celem obejrzenia nowo zakupionej karetki. 
Obrady wznowiono o godz. 14:20. 

 

Ad. 9) 

Omówienie spraw wsi i rolnictwa w Powiecie Gostyńskim na podstawie materiałów przygotowanych 

przez Komisję Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska. 

Naczelnik Wydziału Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Pan Andrzej Szumski 

przedstawił ogólne informacje o wsi polskiej pochodzące z Ośrodka Doradztwa Rolniczego 

w Gostyniu i Głównego Urzędu Statystycznego oraz informacje o stanie zaawansowania programu 

małej i dużej retencji opracowane na podstawie danych pozyskanych we współpracy z PAN 

w Poznaniu oraz będących w posiadaniu Wydziału Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska.  

Informacja stanowi załącznik do protokołu.  

Radny Sejmiku Pan Marian Poślednik przedstawił informację na temat „Wieś nie tylko miejscem 

produkcji rolnej, ale wypoczynku, rekreacji.” Omówił program Rewitalizacji Wsi. Odnowa wsi to 

specyfika podejścia- mówimy o pewnej idei, metodzie, procesie z zastosowaniem określonych metod 

tworzenia tych wsi współczesnych. Misja wsi XXI wieku to zachowanie różnorodności i tożsamości 

wiejskiej Europy poprzez zapewnienie wysokiej jakości życia na wsi. Idea odnowy wsi jest ideą 

europejską. Cel procesu to budowanie jakości życia na drodze samodzielnie wybranej przez 

społeczność lokalną koncepcji rozwoju całościowej i niepowtarzalnej. Wieś przyszłości ma być wsią 

budowaną z jej mieszkańcami. Metoda to regionalne programy odnowy wsi, które mogą zwierać 

wszystko, co można osiągnąć na obszarze wiejskim poprzez partnerstwo społeczności lokalnych 

oraz władz lokalnych i regionalnych. Wieś przyszłości, czyli wieś specjalizacji i kooperacji sieciowej. 

Kooperacja sieciowa polega na współpracy środowisk i grup danej społeczności lokalnej z szerokim 

otoczeniem regionalnym, krajowym, międzynarodowym poprzez podejmowanie wspólnych projektów 

i realizowania tych projektów. Metoda sieciowa to także metoda łączenia różnych instytucji, 

współpracy samorządu, organizacji pozarządowych, małego biznesu a także rolników. 

Dla zbudowania wsi przyszłości niezbędna jest infrastruktura rozwoju – instytucjonalna, czyli sołtys, 

wiejskie centrum kultury, wiejskie centrum integracji, ogólnodostępna sala dostosowana 

do przedsięwzięć szkoleniowych i wykorzystywana w tym celu przez mieszkańców. Obecna świetlica 

ma mieć charakter „Domu Mieszkańców”, jako miejsca spotkań społeczności wiejskiej 

i zorganizowanej pracy poszczególnych grup środowisk wiejskich. Urządzone „centrum wsi” z funkcją 

plenerowych spotkań integracyjnych. Organizacja i strategia to projekt, tworzenie kapitału 
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społecznego stanowiącego podstawowy wyznacznik powodzenia rozwoju obszarów wiejskich 

w Polsce. Rolnictwo nie jest już kręgosłupem wsi, ale partnerstwo wieś- miasto. Konieczne jest 

uznanie otwartej przestrzeni i krajobrazu za problem o pierwszorzędnym znaczeniu. Polityka 

przestrzenna musi zmierzać do ochrony różnorodnych krajobrazów wiejskich oraz skutecznej 

rewitalizacji jaj zniszczonych fragmentów. Wieś strefą życia a nie tylko produkcji. Instrumentami 

do realizacji tych celów są programy regionalne. W Polsce taki program od 12 lat realizuje 

Opolszczyzna i ma na tym polu największe sukcesy. W Wielkopolsce został w tym roku ogłoszony 

program grantowy „Wielkopolska Odnowa Wsi”, w którym wziąć udział może każda miejscowość 

o statucie sołectwa. Zadania podlegające dofinansowaniu to mi. in. remont i wyposażenie obiektów 

publicznych pełniących funkcje rekreacyjne, zakup towarów służących przedsięwzięciom związanym 

z kultywowaniem tradycji społeczności lokalnych, tradycyjnych zawodów, porządkowanie terenów 

zielonych, przebudowa małej infrastruktury turystycznej, tworzenie bezpiecznych miejsc 

przemieszczania się dzieci na drogach do szkół, mała retencja wód, odnowa architektury krajobrazu, 

przygotowanie stron internetowych promujących wieś i jej tradycje. Kwota dofinansowania to 80 % 

wartości projektu, maksymalnie 50.000 zł, minimalnie 15.000 zł.  

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak powiedział, że w Gminie Gostyń część projektów omawianych 

przez Pana Poślednika już jest realizowana. Projekt realizowany jest przez Stowarzyszenie Powiat 

Gostyń 24. Radny zaprezentował wygląd strony internetowej kroniki wsi, które dostępne będą 

we wszystkich wioskach Gminy Gostyń. 

Radny Pan Józef Konarczak poinformował o Funduszu Promocji Polskiej Żywności, który został 

podpisany i jest w tej chwili realizowany. Zbierane są pieniądze, które płacą rolnicy przy dostawach 

żywca. Fundusz działa od 1 lipca br. Organizacje prześcigają się w składaniu wniosków o dotacje 

unijne, gdyż wkład własny wynosi tylko 20%, 50 % to dotacja z Unii Europejskiej, a 30 % dopłaca 

państwo.  

Radny Pan Mirosław Waluś zwracając się do Naczelnika Pana Szumskiego zapytał, czy tegoroczne 

plony były niższe. 

Naczelnik Pan Andrzej Szumski odpowiedział, że były wyższe. 

Radny Pan Mirosław Waluś zwrócił uwagę na tabelę obrazującą, jak wygląda Wielkopolska 

w poszczególnych gałęziach produkcji na tle całego kraju i poszczególnych województw. Brakuje 

jednak tabeli uwzględniającej powiat gostyńskie na tle powiatów z wielkopolski. Ponadto radny zwrócił 

się o przedstawienie informacji na temat problemów na rynku mleka oraz problemu kontraktacji 

buraka cukrowego.  

Naczelnik Pan Andrzej Szumski odpowiedział, że produkcja mleka jest produkcją limitowaną. 

Pomimo że Polska ma 8,5 mld litrów mleka, pojawiły się problemy, gdyż okazało się, że ilość mleka 

i produktów mleczarskich na rynku jest tak duża, że ceny mleka w skupie są zdecydowanie niższe niż 

koszty produkcji. Odpowiadając na pytanie dotyczące buraka cukrowego poinformował, że doszło 

do porozumienia, ale nie ma informacji na temat negatywnych działań.  

Radny Pan Krzysztof Wachowiak stwierdził, że informacja zawiera bardzo szczegółowe dane 

dotyczące produkcji rolnej, ale zapytał o gminy, które przyjmują wnioski o zwrot akcyzy za olej 
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napędowy, w jakim stopniu rolnicy z tego korzystają- to chyba nie jest trudne zebrać dane z każdej 

gminy. Ponadto zwrócił się o przybliżenie zakresu zmian, jakie nastąpiły w KRUS-ie. Od 1 lipca 

weszły w życie obowiązkowe ubezpieczenia upraw w rolnictwie. Zapytał, jak po przejściu nawałnicy 

w lipcu br. Towarzystwa wyceniły te straty w produkcji rolnej. Radny powrócił do sprawy mleczarstwa, 

przypomniał program „Tydzień”, gdzie wyraźnie było powiedziane, że w krajach starej Unii produkcja 

mleczarska była traktowana bardzo dobrze, osłonowo, ale Pani Komisarz stwierdził, że ceny mleka 

i produktów mlecznych w Europie są zbyt drogie wg cen światowych i parasol osłonny zaczęto 

zdejmować. Produkcja mleka w tej chwili być może zbilansuje się na zero. Następnie radny zwrócił 

się do radnego sejmiku Pana Poślednika, który powiedział, że wieś ma się rozwijać, integrować. 

Zapytał, kto te wszystkie inwestycje na wsi ma prowadzić, czy rada sołecka sobie z tym poradzi. 

Zapytał też, jakie środki wioski mogą pozyskać oraz dlaczego Polska stała się importerem cukru, 

skoro była 3 producentem cukru w Europie, a w tej chwili nie produkujemy nawet na własne potrzeby. 

Radny poruszył też sprawę roślin genetycznie modyfikowanych. 

Sekretarz Pan Leszek Maliński odnosząc się do wypowiedzi przedmówcy w części informacji 

przygotowanych przez Komisję Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska przypomniał, 

że przedstawiona informacja została przygotowana przez Komisję przy pomocy Wydziału Rolnictwa, 

Leśnictwa i Ochrony Środowiska. Wydział otrzymał od Komisji sprecyzowane zadanie, 

jakie informacje mają być na sesji poruszone. Pytania zadane w tej chwili przez radnego nie mogą 

uzyskać odpowiedzi, gdyż Komisja Rolnictwa nie zwracała się o takie dane. Przypomniał, 

że na ostatnim posiedzeniu Przewodniczący Komisji sugerował, aby w przyszłym roku zacząć 

opracowywać te informacje od samego początku- wówczas będzie ona bardziej kompletna, 

precyzyjna i satysfakcjonująca wszystkich zainteresowanych. 

Radny Pan Krzysztof Wachowiak wyjaśnił, że wyraźnie powiedział, co by go interesowało, ale tego 

w tym opracowanym sprawozdaniu nie znalazł.  

Pan Marian Poślednik odpowiadając na pytanie radnego dotyczące roślin genetycznie 

modyfikowanych poinformował, że Sejmik podjął uchwałę związaną z możliwością stosowania upraw 

GMO na obszarze Wielkopolski. Uchwała wyrażała sprzeciw takiemu rozwiązaniu i została 

skierowana do Ministra Rolnictwa oraz Marszałka Sejmu. Odnosząc się do kwestii inwestycji 

na wsiach podkreślił, że mówienie o odnowie wsi to nie tylko inwestycje, ale także zbudowanie 

instytucji na wsi. W tej chwili realizowanie projektów samodzielnie przez wieś jest niemożliwe, ale są 

możliwe takie działania, jak stworzenie instytucji w postaci organizacji pozarządowych. Grupa 

Odnowy Wsi to grupa mieszkańców, która się organizuje i samodzielnie występuje o środki. Dodał, 

że dotyczy to małych projektów od 15.000 zł do 50.000 zł. Są też inne programy, jak Program 

Rozwoju Obszarów Wiejskich, w której projekty na odnowę wsi są dofinansowywane do wysokości 

500.000 zł, a tzw. małe granty do 25.000 zł. Na terenie Powiatu Gostyńskiego wszystkie gminy, 

za wyjątkiem Gostynia, są objęte programem LEADER.  

Radny Pan Krzysztof Wachowiak powiedział, że rolnikom nie wolno zwiększać plonów, nie mogą 

obniżać sobie kosztów, ale można sprowadzać żywność z zewnątrz genetycznie modyfikowaną. 
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Zapytał, czy w Sejmiku Komisja Rolnictwa rozważała projekt eksportu promocji naszej żywności 

niemodyfikowanej genetycznie za lepsze pieniądze. 

Pan Marian Poślednik stwierdził, że jest to problem dość skomplikowany, gdyż krzyżują się tu różne 

interesy. Przyznał, że w głosowaniu opowiedział się za GMO, gdyż jako były hodowca roślin ma 

trochę pojęcia o tych procesach. Dodał, że 85 % soi na naszym rynku to GMO. Powiedział, że nie jest 

członkiem Komisji Rolnictwa w Sejmiku, ale o ile pamięta była ona przeciw GMO.  

Radny Pan Zdzisław Kowalczyk poinformował, że wg dostępnych mu informacji w Polsce 

nie będzie GMO, nie będzie uczestniczyła w tym programie. 

Pan Marian Poślednik dodał, że w Sejmiku była dyskusja, czy Sejmik ma podstawy formalne do 

tego, aby głosować taką uchwałę.  

 

Ad. 10 a ) 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu 

Gostyńskiego za rok szkolny 2008/2009 przedstawił Naczelnik Wydziału Oświaty i Spraw 

Społecznych Pan Marek Smektała. 

Poinformował, że zgodnie z art. 5a ust. 4 ustawy z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty organ 

wykonawczy jednostki samorządu terytorialnego, w terminie do dnia 31 października, przedstawia 

organowi stanowiącemu jednostki samorządu terytorialnego informację o stanie realizacji zadań 

oświatowych tej jednostki za poprzedni rok szkolny, w tym o wynikach sprawdzianu i egzaminów 

zewnętrznych organizowanych przez Okręgową Komisję Egzaminacyjną w Poznaniu. Przedmiotowa 

uchwała jest wykonaniem cytowanego wyżej przepisu prawnego. 

Naczelnik zgłosił następujące poprawki do załącznika do projektu uchwały- str. 2: 
- w pkt. 5) Zespół Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych w Krobi w rubryce „Liczba 

uczniów na 1 komputer” liczbę 4 zastępuje się liczbą 12, 
- w pkt. 6) Zespół Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych w Pogorzeli w rubryce „ Liczba 

uczniów na 1 komputer” liczbę 5 zastępuje się liczbą 4, 
- w tabeli „Zestawienie zbiorcze charakterystyki szkół/placówki w rubryce „Średnia 

wypożyczeń na ucznia” liczbę 6 zastępuje się liczba 16. 
 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Pan Alfred Siama poinformował, że Komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie (6 głosy „za”). 

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak stwierdził, że z przyjemnością słucha się pewnych informacji, 

że nasi uczniowie w niektórych kierunkach osiągają bardzo dobre wyniki. Zwrócił uwagę, że na 25 

kierunków 13 z nich zaznaczył z plusem a 12 z minusem. Geografia, a także inne przedmioty 

humanistyczne, wypadają bardzo dobrze, ale przedmioty ścisłe na poziomie rozszerzonym wypadają 

źle- biologa na poziomie rozszerzonym- 16 miejsce od końca, chemia 7 miejsce od końca, fizyka 
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i astronomia- 15 miejsce od końca, matematyka na 7 miejscu od końca. Dane te świadczą o tym, 

że w perspektywie czasu nie możemy się spodziewać, aby na rynku pracy pojawili się u nas nowi 

inżynierowie. Zapytał, jakie działania zostaną podjęte, aby ten współczynnik dla przedmiotów ścisłych 

poprawić, jaki jest procentowy udział uczniów przystępujących do matury w technikach i liceach 

profilowanych, Zwrócił też uwagę na kierunki kształcenia i egzaminy zawodowe, które były zdawane. 

Bardzo dobrze wypadły takie zawody jak technik technologii żywności czy technik logistyk, są też 

kierunki słabe, np. technik handlowiec. Przypomniał, że miał wątpliwości, czy ten kierunek jest 

potrzebny- póki co wszystkie dane wskazują, że miał rację.  

Naczelnik Pan Marek Smektała podziękował Dyrektorom szkół za współpracę przy przygotowaniu 

raportu. Odpowiadając na pierwsze pytanie radnego poinformował, że pierwszy projekt „I Ty możesz 

zostać inżynierem”, który już jest realizowany, obejmuje przedmioty ścisłe i humanistyczne. 

W 2010 roku zamierza się podejść do działania w ramach kapitału ludzkiego, w numerze 9.2 

opierając się tylko i wyłącznie na przedmiotach ścisłych dla szkół technicznych oraz na przedmiotach 

językowych i informatycznych we współpracy z największymi instytucjami biznesowymi na terenie 

powiatu. Ponadto szkoła, która dostrzega, że wyniki są dużo słabsze niż tego oczekuje społeczność 

szkolna, występuje z wnioskiem do Zarządu Powiatu o ewentualne zwiększenie godzin lekcji. 

Zaapelował jednak o umiar, gdyż wielość projektów może spowodować zbytnie przeciążenie 

młodzieży. Poinformował też, że Minister szkolnictwa wyższego rozpisał konkurs dla uczelni 

na dziesięć kierunków kształcenia- np. automatyka i robotyka, biotechnologia, płacąc za samo 

przyjście na ten kierunek studentowi 1.000 zł. Pomimo to brak chętnych na tych kierunkach. 

Udzielając odpowiedzi na pytanie dotyczące procentowego udział uczniów przystępujących do matury 

powiedział, że udzieli odpowiedzi na piśmie.  

Dyrektor Zespołu Szkół Zawodowych Pan Maciej Marcinkowski powiedział, że w szkole wszyscy 

absolwenci podchodzą do matury.  

Uchwała Nr XXXIV/277/09 w sprawie przyjęcia sprawozdania o stanie realizacji zadań 
oświatowych Powiatu Gostyńskiego za rok szkolny 2008/2009 została podjęta w wyniku 
głosowania- 19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 

 
Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski ogłosił piętnastominutową przerwę. 

Członków Komisji Samorządowo- Organizacyjnej poprosił do Sali nr 19, gdzie odbędzie się 
posiedzenie tej Komisji.  

Obrady wznowiono o godz. 16:15 
 

Na sali obecnych jest 14 radnych 

Nieobecni radni to Kazimierz Musielak, Zdzisław Kowalczyk, Elżbieta Palka, Janusz Sikora, 
Grzegorz Józefowski 
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Ad. 10 b) 

Projekt uchwały w sprawie przyznania Stypendium Rady Powiatu Gostyńskiego dla studentów 

za szczególne osiągnięcia edukacyjne przedstawił Naczelnik Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych 

Pan Marek Smektała.  

Poinformował, że Zarząd Powiatu Gostyńskiego przedkłada projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie 
przyznania Stypendium Rady Powiatu Gostyńskiego dla studentów za szczególne osiągnięcia 

edukacyjne, przyznającej stypendium Juliuszowi Szajkowi. Przyznanie stypendium to wyróżnienie 

dla młodego człowieka za jego osiągnięcia, a także motywacja do podejmowania dalszych działań 

i doskonalenia swoich zdolności. Zasady przyznawania, wypłaty oraz wysokość stypendium zostały 

określone w regulaminie „Stypendium Rady Powiatu Gostyńskiego dla studentów za szczególne 

osiągnięcia edukacyjne”, przyjętym Uchwałą Nr XV/120/08 Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 

13 marca 2008 r. Zgodnie z zasadami określonymi w wyżej cytowanym Regulaminie stypendium 

może zostać przyznane studentom, którzy dwukrotnie otrzymali „Nagrodę Zarządu Powiatu 

Gostyńskiego za szczególne osiągnięcia edukacyjne”. Juliusz Szajek jest laureatem przedmiotowej 

Nagrody w latach 2008 i 2009. Wobec powyższego student spełnia wymagania niezbędne 

do uzyskania stypendium. Ponadto w ustalonym terminie przedłożył stosowny wniosek 

i udokumentował, że podjął naukę na Uniwersytecie Medycznym im. Karola Marcinkowskiego 

w Poznaniu. Stypendium będzie wypłacane w okresie studiów, za miesiące od października 

do czerwca, w wysokości 30% obowiązującego minimalnego wynagrodzenia za pracę.  

 
Na salę posiedzeń powrócili radni Pan Kazimierz Musielak oraz Pan Zdzisław Kowalczyk. 

Na sali obecnych jest 16 radnych. 

 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Pan Alfred Siama poinformował, że Komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie (6 głosów „za”) 

 
Na salę posiedzeń powrócił Wicestarosta Pan Janusz Sikora. 

Na sali obecnych jest 17 radnych. 
 
W dyskusji głosu nie zabrano. 
 
Uchwała Nr XXXIV/278/09 w sprawie przyznania Stypendium Rady Powiatu Gostyńskiego 
dla studentów za szczególne osiągnięcia edukacyjne została podjęta w wyniku głosowania- 
17 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 17 radnych. 
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Ad. 10 c) 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Ograniczania Bezrobocia i Rozwoju 

Przedsiębiorczości w Powiecie Gostyńskim na lata 2009- 2015 przedstawił Wicestarosta Pan Janusz 

Sikora.  

Uzasadniając projekt uchwały powiedział, że bezrobocie w powiecie gostyńskim stanowi jeden 

z większych problemów społeczno— gospodarczych. Pomimo jego dużego spadku w ostatnich 

latach, nadal wiele osób pozostaje bez pracy. Negatywne skutki takiej sytuacji ponosi cała lokalna 

społeczność. Powiatowy Urząd Pracy, poprzez wykonywane przez siebie zadania, łagodzi skutki 

bezrobocia i skutecznie je ogranicza. Program Ograniczania Bezrobocia i Rozwoju 

Przedsiębiorczości w Powiecie Gostyńskim na lata 2009—2015 jest wypadkową oczekiwań różnych 

kręgów społecznych współpracujących ze sobą na lokalnym rynku pracy. Aby oczekiwania te zmienić 

w konkretne cele, a te z kolei w jak największym stopniu zrealizować, należy wykorzystać cały 

wewnętrzny potencjał powiatu gostyńskiego. Program pozwoli tenże potencjał odpowiednio 

ukierunkować, tak aby działania podejmowane przez uczestników rynku pracy, a w szczególności 

Powiatowy Urząd Pracy w Gostyniu były jak najbardziej efektywne. Walka z bezrobociem powinna 

stać się priorytetem polityki makroekonomicznej oraz wielu polityk resortowych, w tym edukacji. 

Potrzeba scalenia różnych działań, mających na celu ograniczenie bezrobocia w naszym powiecie 

stanowiła przyczynę powstania Programu Ograniczania Bezrobocia i Rozwoju Przedsiębiorczości. 

Program ten jest dokumentem, który usystematyzował działania w przedmiotowym obszarze 

na terenie powiatu gostyńskiego. Program na zlecenie Powiatowego Urzędu Pracy w Gostyniu 

wykonało Stowarzyszenie Wspierania Przedsiębiorczości Powiatu Gostyńskiego we współpracy 

z Firmą Arleta Jaśniewicz Euro Integrum z Konina. Program został opracowany w oparciu o wyniki 

diagnozy powiatu oraz konsultacje społeczne prowadzone w formie warsztatów z udziałem 

przedstawicieli lokalnej społeczności, w tym: przedstawicieli Powiatowego Urzędu Pracy w Gostyniu, 

samorządów gminnych i powiatowego, lokalnych organizacji społecznych, banków, pracodawców, 

opieki społecznej i edukacji. Problem kluczowy dla powiatu gostyńskiego został zdefiniowany jako: 

słabe wykorzystanie potencjału społeczno — gospodarczego powiatu dla tworzenia dobrych miejsc 

pracy i zmniejszania bezrobocia. Wynikiem analizy celów jest zdefiniowanie celów strategicznych 

oraz operacyjnych programu. Celem strategicznym Programu Ograniczania Bezrobocia i Rozwoju 

Przedsiębiorczości w Powiecie Gostyńskim na lata 2009 — 2015 jest spadek stopy bezrobocia o 4 % 

w ciągu 5 lat, przy wspomagającej polityce finansowo — gospodarczej państwa. Plan zadań obejmuje 

różnorodne działania niezbędne do realizacji celów operacyjnych, przy czym jako projekty 

priorytetowe programu wyznaczono: promocję aktywności zawodowej kobiet, wzmocnienie systemu 

wsparcia osób podejmujących działalność gospodarczą, utworzenie centrum informacji i planowania 

kariery, wzrost aktywności zawodowej i integracji społecznej mieszkańców wsi. Wykonanie tychże 

projektów powinno w znaczący sposób poprawić sytuację na lokalnym rynku pracy. Program pozwoli 

więc ukierunkować działania służące zmniejszeniu bezrobocia w naszym powiecie tak, by nie były 

one chaotyczne i przypadkowe. 
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Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy Pani Justyna Krzyżostaniak poinformowała, 

że uzasadnienie przedstawione przez Wicestarostę zawiera najważniejsze rzeczy, które wynikają 

z programu. Program powstał na przełomie czerwca i lipca br. w wyniku konsultacji społecznej. 

Zespół składał się z ponad dwudziestu osób. Wyjaśniając projekty, które uznano za priorytetowe 

powiedziała, że „projekt promocja aktywności zawodowej kobiet” został wskazany z tego powodu, 

że kobiety stanowią liczniejsze grono osób bezrobotnych, jest dla nich mniej ofert pracy, 

są w zdecydowanie trudniejszej sytuacji na rynku pracy i bardzo trudno je aktywizować. Działania 

w tym zakresie to szkolenia zawodowe, warsztaty motywacyjne i autoprezentacja połączone 

ze szkoleniem, rozmowy doradcze z psychologiem, cykl seminarium i konferencji na terenach 

wiejskich, konferencja z pracodawcami, utworzenie oddziałów opieki przedszkolnej w powiecie 

oraz utworzenie stowarzyszenia na rzecz kobiet. Drugi projekt to wzmocnienie systemu wsparcia 

osób podejmujących działalność gospodarczą. W ubiegłym roku ponad 200 osób, a w tym ok. 300 

osób, starało się o uzyskanie dotacji na działalność gospodarczą. Osoby te później borykają się 

z różnymi problemem, nie wszystkie firmy mogą przetrwać na rynku pracy, dlatego założeniem jest 

wspieranie tych osób po podjęciu działalności gospodarczej. Działania w tym zakresie to poznanie 

potrzeb (ankieta), szkolenia, wprowadzenie ulg podatkowych przez gminy, promocja przedsiębiorstw, 

różnicowanie źródeł dochodów na wsi, poręczenia kredytów. Mówiąc o edukacji Dyrektor 

przypomniała, że w poprzednim programie, który zakończył się w 2006 roku, były sformułowane trzy 

zadania- stworzenie funduszu poręczeń kredytowych, powstanie stowarzyszenia wspierania 

przedsiębiorczości powiatu oraz utworzenie centrum informacji i planowania kariery zawodowej. 

Z założonych zadań tylko ostatniego nie udało się zrealizować, w związku z czym zostało ono 

wpisane do programu na lata 2009- 2015. Doradztwo zawodowe jest teraz bardzo potrzebne. 

Ostatnie zadanie to „wzrost aktywności zawodowej i integracji społecznej mieszkańców wsi”. Wśród 

działań wymienia się szkolenia zawodowe (przekwalifikowanie), szkolenia w zakresie podjęcia 

i prowadzenia działalności gospodarczej, doradztwo zawodowe w zakresie poszukiwania pracy, 

szkolenia technik autoprezentacji, warsztaty motywacyjne (psycholog, doradca zawodowy), 

powstanie nieformalnych organizacji na wsi, organizacja spotkań mieszkańców wsi 

z przedstawicielami instytucji i organizacji pozarządowych, wypracowanie wspólnych celów i planów 

dotyczących rozwoju wsi, stworzenie zespołu interdyscyplinarnego z instytucjami i organizacjami 

pozarządowymi, stworzenie harmonogramów spotkań integracyjnych społeczności wiejskiej (pikniki, 

dożynki, festyny itp.). Pani Krzyżostaniak poinformowała, że głównym założeniem programu jest 

spadek stopy bezrobocia o 4 % w ciągu 5 lat, z tym że tutaj mało jest to zależne od Urzędu Pracy, 

gdyż to nie on tworzy miejsca pracy. Program uzyskał pozytywną opinię Powiatowej Rady 

Zatrudnienia. Program jest dobrze skonstruowany, są podane źródła finansowania poszczególnych 

zadań oraz jest harmonogram zadań.  

Dyrektor zgłosiła następujące poprawki do programu” 
- str. 8 pierwszy akapit w zdaniu „Dopasowania te wyrażają warunki na jakich dokonuje się 

transakcja między osobami oferującymi pracę (pracobiorcami), za określoną płacę a jej 
nabywcami (pracodawcami)” należy w pierwszym nawisie zamiast słowa „pracobiorcami” 
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wpisać słowo „pracodawcami” a w drugim nawiasie słowo „ pracodawcami” zastąpić 
słowem „pracobiorcami”. 

- str. 31 w tabeli nr 19 „Największe firmy w powiecie gostyńskim w 2008 r.” w pozycji trzeciej 
od końca jest nazwa „Terier sp. z o.o.” a powinno być „Teriel sp. z o.o.” 

Dyrektor Pani Justyna Krzyżostaniak dodała, że program został wykonany przez Stowarzyszenie 

Wspierania Przedsiębiorczości Powiatu Gostyńskiego. Wszystkie zawarte w programie cele, 

priorytety, zadania itp. to zdania osób biorących udział w opracowywaniu programu, reprezentujących 

m.in. gminy, powiat, PUP, opiekę społeczną, edukację, baki, pracodawców.  

Dyrektor Pani Justyna Krzyżostaniak złożyła wniosek, aby na str. 95 programu, gdzie jest 
zapis „Za zarządzanie poszczególnymi projektami będą odpowiedzialni Zarządzający instytucji 
odpowiedzialnych za ich wdrażanie” w 4 tirecie „- Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie w aspekcie projektu: Wzrost aktywności zawodowej i integracji społecznej 
mieszkańców wsi” należy zmienić instytucję odpowiedzialna z „Dyrektor Powiatowego 
Centrum Pomocy Rodzinie” na „Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy”. 

 
Na posiedzenie Rady Powiatu powrócił radny Pan Grzegorz Józefowski 

Na Sali obecnych jest 18 radnych. 
 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Pan Alfred Siama poinformował, że Komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie (6 głosów „za”). 
 
Radny Pan Jarosław Jędrkowiak ustosunkowując się do wypowiedzi Dyrektor Pani Krzyżostaniak 

stwierdził, że Powiatowy Urząd Pracy ma znaczący wpływ na tworzenie nowych firm o czym świadczy 

utworzenie 300 nowych dzięki dotacjom z Urzędu. Radny zwrócił też uwagę na zapis w uzasadnieniu, 

iż program wykonało Stowarzyszenie Wspierania Przedsiębiorczości Powiatu Gostyńskiego 

we współpracy z Firmą Atleta Jaśniewicz Euro Integrum z Konina. Wystąpił błąd w nazewnictwie- 

powinno być „z Firmą Arleta Jaśniewicz Euro Integruj z Konina”.  

Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski pogratulował wszystkim osobom, które 

zaangażowały się w pracę nad tym programem. Jest to bardzo ciekawy dokument, kompleksowo 

regulujący kwestie wspierania przedsiębiorczości i zwalczania bezrobocia. Dodał, że do tego 

dokumentu czuje osobisty sentyment, gdyż jako ówczesny pracownik Starostwa Powiatowego miał 

okazję przygotowywać i częściowo przedstawiać radnym I kadencji pierwszy program. Z tego 

programu udało się zrealizować 2/3 założeń.  

Dyrektor Pani Justyna Krzyżostaniak dodała, ze również Pani Arleta Jaśniewicz mówiła, że jest to 

ewenement w skali kraju. Ona wiele takich programów przygotowuje, przeważnie jednak one lądują 

na półce i nic się z nimi nie dzieje.  
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Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski poinformował, że ma kilka wątpliwości: 
- str. 45 – wśród słabych stron wymienia się „brak terenów inwestycyjnych należących do JST”. 

Zdaniem Przewodniczącego komasowanie gruntów przez samorządy czy prowadzenie przez 

nie „biura obrotu nieruchomościami” nie jest właściwe. Samorząd powinien dbać o to, aby 

tworzyć przestrzeń do rozwoju przedsiębiorczości na bazie chociażby planu 

zagospodarowania przestrzennego.  

- str. 45- wśród słabych stron wymienia się także „niską absorpcję środków zewnętrznych UE”. 

Zapytał, na podstawie jakich danych zostało to zdiagnozowane i czego, bądź kogo dotyczy ta 

niska absorpcja.  

- str. 46- w zagrożeniach wymienia się „upolitycznienie procesów gospodarczych”. Powiedział, 

że nie bardzo rozumie to sformułowanie, czego dotyczy to upolitycznienie- gruntu 

powiatowego czy ogólnokrajowego lub innych.  

 - str. 46- wśród słabych stron edukacji wymienia się „niż edukacyjny i starzejąca się kadra 

edukacyjna”. Stwierdził, że z tym stwierdzeniem nie zgadza się kategorycznie. Ma okazje 

uczestniczyć w różnych przedsięwzięciach, uroczystościach podczas akademii 

przygotowywanych przez nasze jednostki powiatowe i nie widzi tam „starzejącej się kadry 

edukacyjnej”. Ponadto uważa, że krzywdzące byłoby dla nauczycieli, gdyby w tak 

dyskryminujący sposób mówić o ludziach bardziej zaawansowanych wiekowo, ale 

posiadających wiedzę i doświadczenie. Złożył wniosek o wykreślenie sformułowania 
„i starzejąca się kadra edukacyjna”.  

- str. 47- w silnych stronach wymienia się „dostępność obszarów inwestycyjnych”, 

gdzie wcześniej była mowa o tym, że tych obszarów inwestycyjnych brakuje.  

- str. 61-  przy omawianiu „niedostatecznej kondycji przedsiębiorczości” jako przyczynę podaje 

się „mało inwestorów zewnętrznych”. Zwrócił uwagę na strukturę pochodzenia inwestorów 

w strefie Czachorowo, gdzie okazuje się, że za wyjątkiem jednej małej firmy, która pochodzi 

ze Śląska, są to inwestorzy rodzimi, którym stworzono dobre warunki inwestowania 

na lokalnym terenie. Zapytał o sens promowania inwestora zewnętrznego. 

- str. 81- cel trzeci „Kompleksowe wsparcie w zakresie informacji zawodowej i planowania 

kariery” w kolumnie „wskaźniki” jest zapis „liczba osób zatrudnionych w Centrum 8 (dla każdej 

gminy + szef)”. Wyjaśnił, że nie powinno się patrzeć na powiatową instytucje z punktu 

widzenia odrębności poszczególnych gmin, tym bardziej nawet w kontekście pochodzenia 

uczniów trudno porównywać liczbę uczniów z Gminy Pogorzela czy Pępowo z uczniami 

z Gminy Gostyń. Nie jest to działanie w dobrym kierunku, aby wyodrębniać jednego doradcę 

tylko dla jednej gminy. Złożył wniosek o wykreślenie sformułowania „dla każdej gminy + 
szef”.  

- str. 84- wśród zadań wymienia się „Utworzenie stowarzyszenia na rzecz kobiet”. Zwrócił 

uwagę, że w powiecie gostyńskim istnieje stowarzyszenie na rzecz kobiet. Zaproponował, 
aby zastąpić to wyrażenie zapisem „Wsparcie powstawania i funkcjonowania 
stowarzyszeń na rzecz kobiet”.  
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Dyrektor Pani Justyna Krzyżostaniak zgodziła się z uwagą Przewodniczącego Rady,  

gdyż tworzenie nowego Stowarzyszenia uważa za bezcelowe, skoro takowe już istnieje. Odnosząc 

się do liczby osób zatrudnionych w Centrum stwierdziła, że podana liczba 8 osób jest nierealna 

ze względu na koszty utrzymania. Pozostałe uwagi zgłoszone przez Przewodniczącego dotyczą 

analizy SWOT, która była wykonywana przez zespół osób, w tym również przez radnego Pana 

Jarosława Jędrkowiaka oraz Naczelnika Oświaty i Spraw Społecznych Pana Marka Smektałę. 

Zgodziła się jedynie ze zmianą dotyczącą zapisu o starzejącej się kadrze pedagogicznej.  

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak powiedział, że w analizie SWOT często występuje płynna granica 

między tym, co może być zapisane w słabych stronach a co w zagrożeniach. Z częścią spostrzeżeń 

przedstawianych przez Przewodniczącego zgadza się, natomiast w przypadku zapisu „Utworzenie 

stowarzyszenia na rzecz kobiet” zespół mówił raczej o wsparciu stowarzyszeń powstających na wsi, 

aby integrować społeczeństwo wiejskie w obszarze kobiet.  

Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski zwrócił uwagę, że cel strategiczny 

to „Ograniczanie bezrobocia w powiecie” i „Wzrost aktywności zawodowej kobiet”. Nie chodzi więc tu 

o obszary wiejskie.  

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak odpowiedział, że zespół zdawał sobie sprawę z tego, że istnieje 

już Stowarzyszenie „Jestem”, które bardzo dobrze działa w powiecie gostyńskim. Być może nastąpiło 

jakieś nieporozumienie na etapie powstawania dokumentu.  

Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski powiedział, że szanując prace zespołu ponad 

dwudziestu ludzi, nie chciałby zmieniać zbyt wiele, wyraził jedynie swoje opinie. Zdecydowanie jednak 

opowiada się za tym, aby tą „starzejącą się kadrę” uszanować i usunąć ten zapis z programu.  

Naczelnik Pan Marek Smektała powiedział, że zapis o starzejącej się kadrze odnosił się bardziej 

do kwestii awansu zawodowego, gdzie te cyfry są bardzo porównywalne, a w obliczu niżu 

demograficznego mogą istnieć pewne zagrożenia.  

 

Wniosek Dyrektora PUP Pani Justyny Krzyżostaniak, aby na str. 95 programu, gdzie jest zapis 
„Za zarządzanie poszczególnymi projektami będą odpowiedzialni Zarządzający instytucji 
odpowiedzialnych za ich wdrażanie” w 4 tirecie „- Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie w aspekcie projektu: Wzrost aktywności zawodowej i integracji społecznej 
mieszkańców wsi” należy zmienić instytucję odpowiedzialna z „Dyrektor Powiatowego 
Centrum Pomocy Rodzinie” na „Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy” został przyjęty 
w wyniku głosowania- 18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 

W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 

 

Wniosek Przewodniczącego Rady Powiatu w sprawie wykreślenia na str. 46 programu zwrotu 
„i starzejąca się kadra edukacyjna” został przyjęty w wyniku głosowania – 18 głosów „za”, 
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
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W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 

 

Wniosek Przewodniczącego Rady Powiatu, aby na str. 81 zapis „liczba osób zatrudnionych 
w Centrum 8 (dla każdej gminy + szef ) zastąpić zwrotem „liczba osób zatrudnionych 
w Centrum do 8” został przyjęty w wyniku głosowania – 17 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” 
przy 3 głosach „wstrzymujących się”. 

W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 

 

Wobec niezgodności liczby oddanych głosów z liczbą radnych biorących udział w głosowaniu 

przystąpiono do reasumpcji głosowania.  

 

Wniosek Przewodniczącego Rady Powiatu, aby na str. 81 zapis „liczba osób zatrudnionych 
w Centrum 8 (dla każdej gminy + szef ) zastąpić zwrotem „liczba osób zatrudnionych 
w Centrum do 8” został przyjęty w wyniku głosowania – 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” 
przy 3 głosach „wstrzymujących się”. 

W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 

 

Wniosek Przewodniczącego Rady Powiatu, aby na str. str. 84- sformułowanie: „Utworzenie 

stowarzyszenia na rzecz kobiet” zastąpić zapisem „Wsparcie powstawania i funkcjonowania 
stowarzyszeń na rzecz kobiet” został przyjęty w wyniku głosowania – 18 głosów „za”, 
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 

W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 

 
Uchwała Nr XXXIV/279/09 w sprawie przyjęcia Programu Ograniczania Bezrobocia i Rozwoju 
Przedsiębiorczości w Powiecie Gostyńskim na lata 2009- 2015 została podjęta w wyniku 
głosowania- 18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 

W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 

 
Ad. 10 d) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVI/210/09 z dnia 19 marca 2009 r. w sprawie 

określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych, 

realizowanych w ramach środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

oraz wysokości kwot na poszczególne zadania przedstawił Wicestarosta Pan Janusz Sikora. 

 



 20

Poinformował, że w związku z przyznaniem dodatkowych środków finansowych z Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w kwocie 104 009 zł proponuje się dokonać 

następującego podziału : na rehabilitację społeczną przyznać kwotę 54 009 zł z przeznaczeniem 

na dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne i środki 

pomocnicze zgodnie z załącznikiem nr 1, a na rehabilitację zawodową kwotę 50 000 zł 

z przeznaczeniem na zwrot pracodawcy kosztów wyposażenia stanowiska pracy osoby 

niepełnosprawnej – 25 000 oraz na przyznanie osobie niepełnosprawnej środków na podjęcie 

działalności gospodarczej, rolniczej albo na wniesienie wkładu do spółdzielni socjalnej – 25 000 

zgodnie z załącznikiem nr 2. Podział został dokonany w oparciu o rozeznanie potrzeb środowiska 

osób niepełnosprawnych na terenie Powiatu Gostyńskiego. Proponowany podział środków został 

przygotowany przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Gostyniu w uzgodnieniu z Powiatowym 

Urzędem Pracy oraz Powiatową Społeczną Radą ds. Osób Niepełnosprawnych. 

 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Pan Alfred Siama poinformował, że Komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie (6 głosów „za”).  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Henryk Sadzki 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie (8 głosów „za” przy 1 głosie 

„wstrzymującym się”).  

 
W dyskusji głosu nie zabrano. 

 

Uchwała Nr XXXIV/280/09 w sprawie zmiany uchwały Nr XXVI/210/09 z dnia 19 marca 2009 r. 
w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 
niepełnosprawnych, realizowanych w ramach środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych oraz wysokości kwot na poszczególne zadania została podjęta 
w wyniku głosowania- 18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 

W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 

 
Ad. 10 e) 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości służebnością gruntową 

przedstawił Naczelnik Wydziału Architektury, Budownictwa i Gospodarki Nieruchomościami 

Pan Ryszard Jankowiak. 

Poinformował, że w 2004 r. Zarząd Powiatu Gostyńskiego ustanowił na działce nr 79/4, położonej 

w Kosowie - na rzecz właścicieli działek nr 79/5 i 79/6 służebność gruntową polegającą na - prawie 

Przechodu i przejazdu przez obciążoną nieruchomość, w celu zapewnienia dostępu do drogi 

publicznej oraz doprowadzeniu mediów przez obciążoną nieruchomość, a w szczególności wody, 

gazu, energii elektrycznej i odprowadzeniu ścieków. Obecnie, w związku z przygotowaniem 
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do sprzedaży działki nr 79/11 (zespół parkowo-pałacowy), rozpoczęto urządzanie drogi dojazdowej 

do działek nr 79/5, 79/6 i 79/10 na działce nr 79/9. Nie będzie zatem konieczności korzystania 

z dojazdu znajdującego się na działce nr 79/11. W celu dokonania zmiany treści służebności, 

tj. pozostawienia prawa do doprowadzenia mediów przez obciążoną nieruchomość, 

a w szczególności wody, gazu, energii elektrycznej i odprowadzenia ścieków konieczne jest podjęcie 

niniejszej uchwały. W myśl uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w Uchwale Nr XVIII/114/2000 z dnia  

27 kwietnia 2000 r. w sprawie zasad nabycia, zbycia i obciążania nieruchomości oraz ich 

wydzierżawiania i wynajmowania (Dz.Urz. Woj. Wielkopolskiego Nr 43, poz. 508) oraz ustawy z dnia 

5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym (t.j. Dz.U. z 2001 r. Nr 142, poz. 1592 ze zmianami) 

na nieodpłatne obciążenie nieruchomości służebności gruntową musi wyrazić zgodę Rada Powiatu.  

 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Henryk Sadzki 

poinformował, że projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie (8 głosów „za” przy 1 głosie 

„wstrzymującym się”).  

 
Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski zwrócił uwagę na niezgodność zapisu treści 
uchwały z treścią uzasadnienia. W związku z tym złożył wniosek, aby w § 1 ust. 1 uchwały 
zwrot „polegającą na doprowadzeniu mediów” zastąpić zwrotem „ polegającą na prawie 
do doprowadzenia mediów”.  

 

Radny Pan Leszek Kamiński zapytał, czy na ww. drodze mostek musi tak wyglądać, czy widział to 

Pan Dyrektor Mayer. Droga ta stanowi dojazd nie tylko dla mieszkańców, ale i do budynku po starym 

internacie, który należy do powiatu. Zapytał, kto zajmie się tą drogą i kiedy to zostanie właściwie 

wykonane.  

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński poinformował, że nadzór nad wykonaniem prac na tej drodze 

sprawuje pracownica zajmująca się bieżącym utrzymaniem nieruchomości. Droga ta jest w tej chwili 

w stanie nie gorszym niż przejazd przez park, z którego nadal mieszkańcy korzystają. Jest to droga 

ziemna, nieutwardzona trylinką. Jeden z mieszkańców zgłaszał, że droga mogła zostać zrobiona 

lepiej. Został on poproszony o obserwowanie stanu tej drogi, gdyż przez zimę może nastąpić jej 

osiadanie. Na dzień dzisiejszy droga jest przejezdna, ale wobec zgłaszanej uwagi sprawdzi jej stan 

wraz z Dyrektorem PZD. Dodał, że nie zamierzano tam kłaść asfaltu, gdyż nie jest to droga publiczna, 

lecz dojazd.  

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak poinformował, że dwukrotnie był na tej drodze. Pierwszy raz miało 

to miejsce po rozmowie ze Starostą, później drugi raz. Jest ona w miarę przejezdna, ale mieszkańcy 

narzekają na pobocza, zwłaszcza na zabezpieczenie przy mostku. Prosi o zwrócenie na to uwagi.  

Radny Pan Leszek Kamiński dodał, że przy mostku są tylko dwa kołki drewniane i jeden słupek.  

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński powiedział, że po niedzieli będzie wizytował drogę i jeżeli 

będzie taka potrzeba, to przejazd zostanie wzmocniony.  
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Wniosek Przewodniczącego Rady, aby w § 1 ust. 1 uchwały zwrot „polegającą 
na doprowadzeniu mediów” zastąpić zwrotem „ polegającą na prawie do doprowadzenia 
mediów” został przyjęty w wyniku głosowania- 18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”. 

W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 
 
Uchwała Nr XXXIV/281/09 w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości 
służebnością gruntową została podjęta w wyniku głosowania- 18 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 

W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 
 
Ad. 10 f) 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Gostyń przedstawiła Skarbnik 

Powiatu Pani Eleonora Gościniak.  

Poinformowała, że Automobilklub Leszczyński zwrócił się do Zarządu Powiatu o dofinansowanie 

remontu toru wyścigowego w Gostyniu. Obiekt jest własnością Gminy Gostyń, która wykonuje remont. 

W związku z tym, iż z obiektu korzysta nieodpłatnie powiat Zarząd proponuje udzielić pomocy 

finansowej w kwocie 7.000 zł. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Henryk Sadzki 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie (9 głosów „za”).  

 
W dyskusji głosu nie zabrano. 
 
Uchwała Nr XXXIV/282/09 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Gostyń została 
podjęta w wyniku głosowania- 18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących 
się”. 

W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 
 
Ad. 10 g) 

Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i budżecie powiatu na 2009 r. przedstawiła Skarbnik 

Powiatu Pani Eleonora Gościniak.  

Zarząd na posiedzeniu w dniu 19 października 2009 roku przyjął projekt uchwały Rady Powiatu 

Gostyńskiego w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2009 rok. 

I. Zmiany w planie dochodów 

1. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 561 zł z ARIMR w Warszawie na ekwiwalent 

za zalesianie gruntów rolnych - dz. 020 rozdz. 02001  § 2460. 
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2. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 28.535 zł w DD w Bodzewie z tyt. otrzymania 

odszkodowania za straty poniesione w wyniku nawałnicy – dz.852 rozdz.85201 § 0970. 

3. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 2.430 zł w DPS w Chwałkowie z tyt. sprzedaży drewna – 

dz.852 rozdz.85202 § 0970. 

4. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 503.613 zł z tyt. niewykorzystania wydatków 

niewygasających – dz.758 rozdz.75814 § 0970. 

5. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 1.692 zł w ZSOiZ w Krobi z tyt. uzyskania dochodów 

z najmu sal w ramach projektu e-szkoła – dz.700 rozdz.70005 § 0750. 

6. Zmniejszenie planu dochodów o kwotę o 36.954 zł z tyt. zmniejszenia środków z UE na budowę 

pawilonu szkolnego w ZSR w Grabonogu – dz.801 rozdz.80130 § 6208 

7. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 4.570 zł w ZSZ w Gostyniu z tyt. większych wpływów – 

dz.801 rozdz.80130 § 0830 – 3.038 zł, § 0970 – 1.532 zł. 

 Plan dochodów po zmianach zwiększa się o kwotę 504.447 zł. 

II. Zmiany w planie wydatków 

1. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 561 zł w Starostwie na ekwiwalent za zalesianie gruntów 

rolnych – dz. 020 rozdz. 02001 § 3030.  

2. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 78.535 Zł w DD w Odzewie na remonty (remont 

pomieszczeń piwnicy) – dz.852 rozdz.85201 § 4270. 

3. Zwiększenie planu wydatków o 32.000 zł na zakup oprogramowania finansowo-księgowego 

dla Starostwa i jednostek organizacyjnych – dz.750 rozdz.75020 § 4750 – 18.5000 zł, § 6060 – 

13.500 zł. 

4. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 2.430 zł w DPS w Chwałkowie na naprawę sprzętu 

i urządzeń – dz.852 rozdz.85202 § 4270. 

5. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 1.692 zł w ZSOiZ w Krobi na zakup tuszy i artykułów 

papierniczych – dz. 801 rozdz.80130 § 4740 – 692 zł, § 4750 – 1000 zł. 

6. Zmniejszenie planu wydatków o kwotę 49.271 zł na budowę pawilonu szkolnego w Grabonogu 

(zmniejszenie kwoty po przetargu) – dz.801 rozdz.80130 § 6058 -36.954 zł, § 6059 – 12.317 zł. 

7. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 42.000 zł w DPS Zimnowoda na wydzielenie dojazdu 

do posesji – dz. 852 rozdz.85202 § 6050. 

8. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 336.792 zł na przebudowę SP ZOZ w Gostyniu – dz.851 

rozdz.85111 § 6050. 

9. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 24.092 zł na budowę hali sportowej w ZSO w Gostyniu – 

dz.801 rozdz.80120 §. 6050. 

10. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 4.570 zł w ZSZ w Gostyniu na wynagrodzenia nauczycieli 

przeprowadzających kursy – dz.801 rozdz.80130. 

11. Zwiększenie rezerwy celowej na zadania oświatowe o kwotę 31.046 zł – dz.758 rozdz.75818 

§ 4810. 

12. Przeniesienie wydatków pomiędzy działami, rozdziałami i paragrafami w Starostwie. 
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Plan wydatków po zmianach zwiększa się o kwotę 504.447 zł. 

IV. W związku ze zmianami w zadaniach inwestycyjnych dokonuje się zmian w załącznikach 

wydatków inwestycyjnych: 

1. W załączniku Nr 3 Limity wydatków na Wieloletni Program Inwestycyjny Powiatu 

Gostyńskiego na lata 2009-2011:  

a) zmniejsza się zadanie pn. „Budowa pawilonu szkolnego z sześcioma wyposażonym 

pracowniami dydaktycznymi w Zespole Szkól Rolniczych w Grabonogu wraz 

z zagospodarowaniem terenu” o kwotę 49.271 zł. 

b) zwiększa się: 

- zadanie pn. „Budowa hali sportowej w ZSO w Gostyniu” o kwotę 24.092 zł, 

- zadnie pn. „Przebudowa wraz z rozbudową SP ZOZ w Gostyniu” o kwotę 336.792 zł. 

2. W załączniku nr 4 Wykaz inwestycji jednostek budżetowych finansowanych z budżetu powiatu 

dodaje się zdanie pn. „Przebudowa dojazdu do posesji w DPS w Zimnowodzie” na kwocie 

42.000 zł. 

V. Dokonuje się zmian w załączniku Nr 4 Wydatki na programy i projekty ze środków funduszy 

strukturalnych i Funduszu Spójności. 

VI. Dokonuje się zmian w załączniku Nr 5 „Plan przychodów i wydatków Powiatowego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej”. 

Zarząd na posiedzeniu w dniu 29 października 2009 roku przyjął autopoprawkę do projektu uchwały 

Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2009 rok. 

I. Zmiany w planie dochodów 

1. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 2.415 zł z tyt. zwiększenia planu dotacji celowej 

na wynagrodzenia nauczycieli za przeprowadzenie części ustnej poprawkowego egzaminu 

maturalnego oraz prac komisji kwalifikacyjnych i egzaminacyjnych– dz.801 rozdz.80195 § 2130. 

2. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 29.360 zł z tyt. zwiększenia planu dotacji celowej 

na dofinansowanie bieżącej działalność domów pomocy społecznej – dz.852 rozdz.85202 

§ 2130. 

3. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 111.725 zł dla KPPSP w Gostyniu z tyt. zwiększenia 

planu dotacji celowej na wynagrodzenia i pochodne – 91.325 zł – dz.754 rozdz.75411 § 2110 

oraz realizację przedsięwzięcia „Zakup i wymiana sprzętu oraz systemów teleinformatycznych”. 

– dz. 754 rozdz. 75411 § 6410 – 20.400 zł. 

4. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 1.656 zł dla PINB w Gostyniu z tyt. zwiększenia planu 

dotacji celowej na wynagrodzenia i pochodne – dz.710 rozdz.71015 § 2110. 

5. Zmniejszenie planu dochodów o kwotę 3.960 zł z tyt. zmniejszenia środków w ramach 

współpracy Polsko – Ukraińskiej – dz.801 rozdz.80120 § 2700. 

Plan dochodów po zmianach zwiększa się o kwotę 141.196 zł. 
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II.  Zmiany w planie wydatków 

1. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 91.325 zł w KPPSP w Gostyniu na wynagrodzenia 

i pochodne – dz.754 rozdz.75411 § 4020 – 1.126 zł, § 4110 – 90.172 zł, § 4120 – 27 zł. 

2. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 20.400 zł w KPPSP w Gostyniu na realizację zadania 

„Budowa sieci strukturalnej w KPPSP” -dz.754 rozdz.75411 § 6050 oraz zakup sprzętu § 6060. 

3. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 1.656 zł w PINB w Gostyniu na wynagrodzenia 

i pochodne – dz.710 rozdz.71015 § 4020 – 1.399 zł, § 4110 – 223 zł, § 4120 – 34 zł. 

4. Zmniejszenie planu wydatków o kwotę 3.960 zł w ZSOiZ w Krobi z tyt. zmniejszenia środków 

w ramach współpracy Polsko – Ukraińskiej – dz.801 rozdz.80120 § 4170 – 1.960 zł, § 4300 – 

2.000 zł. 

5. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 2.000 zł w ZSOiZ w Krobi na kursy zawodowe uczniów – 

dz. 801 rozdz.80130 § 4300. 

6. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 1.244 zł w Starostwie na zwrot nadpłaconych opłat 

za wydanie karty pojazdu oraz koszty postępowania sądowego– dz.758 rozdz.75814 § 4610 – 

394 zł, § 4590 – 850 zł. 

7.  Zwiększenie rezerwy celowej na pomoc społeczną o kwotę 29.360 zł i rezerwy celowej  

na zadania oświatowe o kwotę 415 zł oraz zmniejszenie rezerwy ogólnej o kwotę 1.244 zł - 

dz. 758 rozdz. 75818 § 4810. 

8. Przeniesienie wydatków pomiędzy rozdziałami i paragrafami w: ZSR w Grabonogu, ZSOiZ 

w Krobi i Starostwie.  

 Plan wydatków po zmianach zwiększa się o kwotę 141.196 zł. 

 III. W załączniku nr 4 Wykaz inwestycji jednostek budżetowych finansowanych z budżetu powiatu 

dodaje się zadanie pn. „Budowa sieci strukturalnej w KPPSP w Gostyniu” w kwocie 9.807 zł. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Henryk Sadzki 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie (6 głosów „za” przy 3 głosach 

„wstrzymujących się”.  

 
Radny Pan Alfred Siama zapytał o załącznik nr 3 do projektu uchwały obejmującego limity wydatków 

na WPI- budowa chodnika w Bielawach Pogorzelskich w rubryce wydatki na rok 2010 zapisana jest 

kwota 25.000 zł. Zapytał, jakie działania za te kwotę zostaną podjęte.  

Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Pan Grzegorz Mayer wyjaśnił, że roboty w miejscowości 

Bielawy Pogorzelskie zostały już zakończone. Kwota ta została wpisana, gdyż nie było wiadomo, jaki 

będzie koszt inwestycji po przetargu. Środki zaplanowane na 2009 rok wystarczyły na wykonanie 

inwestycji, przy zmianie WPI zadanie to zostanie wykreślone jako zrealizowane.  

Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski zapytał o sieć strukturalną w Komendzie 

Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej- co to jest i na czym polega ta inwestycja. Ponadto zapytał 

o autopoprawkę- zmiany w planie wydatków, pkt. 6- zwiększenie planu wydatków o kwotę 1.244 zł 
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w Starostwie na zwrot nadpłaconych opłat za wydanie karty pojazdu oraz koszty postępowania 

sądowego. Czy w ten sposób nie zostanie stworzony precedens. Obserwując to, co dzieje się 

w innych powiatach można mieć obawę, że ten napływ wniosków o zwrot opłaty rejestracyjnych 

będzie duży.  

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński odpowiadając na pytanie dotyczące sieci strukturalnej 

wyjaśnił, że chodzi tutaj o współdziałanie ze Spółdzielnią Mleczarską, założenie anteny mającej 

na celu zapewnienie dodatkowej łączności – telefony cyfrowe- na wypadek zdarzeń, jakie miały 

miejsce w lipcu br. Odpowiadając na drugie pytanie powiedział, że jest już wyrok II instancji, 

w związku z czym należało zapłacić, gdyż w przeciwnym razie należność ściągnąłby komornik. 

Niektóre powiaty przygotowują się już do wystąpienia przeciwko Skarbowi Państwa, gdyż mają już 

do wypłaty ponad 1 mln zł. Podkreślił, że opłaty za wydanie karty pojazdu należało wówczas 

pobierać, gdyby powiaty tego nie robiły, kontrola Regionalnej Izby Obrachunkowej stwierdziłaby 

niezgodne z prawem uszczuplenie dochodów powiatu. Dodał, że w ściąganiu należności z tytułu 

opłaty, wyspecjalizowała się jedna z kancelarii prawnych, która pobiera opłatę w wysokości 150 zł od 

każdego zwrotu. Poinformował też, że wszystkie składane wnioski będą sprawdzane przez Audytora 

Wewnętrznego pod kątem prawidłowości zarejestrowania pojazdu oraz autentyczności dokumentów 

przedstawionych do rejestracji.  

Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski stwierdził, że jako Rada Powiatu oraz Starostwo 

powinniśmy zaprotestować wobec takich działań. Stanowisko w tej sprawie przyjęła już Rada Powiatu 

Pleszewskiego.  

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński dodał, że do Starostwa w Gostyniu wpłynęły dopiero cztery 

takie wnioski. 

 
Autopoprawka Zarządu Powiatu została przyjęta w wyniku głosowania – 18 głosów „za”, 
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.  
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 

 

Uchwała Nr XXXIV/283/09 w sprawie zmian budżetu i budżecie powiatu na 2009 r. została 
podjęta w wyniku głosowania- 18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących 
się”.  
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 
 
Ad. 10 h) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr II/8/06 z dnia 7 grudnia 2006r. w sprawie powołania 

Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego przedstawi Przewodniczący Rady Powiatu Pan 

Robert Marcinkowski.  

Poinformował, że pismem z dnia 19 października br. radny Pan Zdzisław Kowalczyk zadeklarował 

chęć przystąpienia do składu przedmiotowej komisji. Ponieważ Statut stanowi jedynie o minimalnym 

składzie komisji, nie występują przesłanki do odrzucenia wniosku radnego. Zgodnie z § 61 
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ust. 2 Statutu Powiatu Gostyńskiego do wyłącznej kompetencji Rady należy powoływanie komisji, 

co stanowi również o kompetencji do zmiany jej składu osobowego. 

 
Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zwracając się do radnego Pana Kowalczyka zapytał, co kierowało 

radnym, że postanowił po trzech latach dołączyć do Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju 

Gospodarczego.  

Radny Pan Zdzisław Kowalczyk wyjaśnił, że na początku kadencji, gdy tworzone były Komisje 

został oddelegowany do składu Rady Społecznej działającej przy SP ZOZ, jest również członkiem 

Komisji Samorządowo- Organizacyjnej i Porządku Publicznego. O decyzji zadecydowały też względy 

osobiste- choroba żony oraz uczestnictwo w sesjach Rady Gminy Pępowo. W chwili obecnej nie 

uczestniczy już w sesjach Rady Gminy Pępowo, zmianie uległa też jego sytuacja rodzinna.  

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak powiedział, że pytanie zadał, gdyż w pierwszej chwili miał 

wrażenie, że jest to decyzja polityczna, gdyż rządząca koalicja nie ma większości w tej Komisji.  

 
Uchwała Nr XXXIV/284/09 w sprawie zmiany uchwały Nr II/8/06 z dnia 7 grudnia 2006r. 
w sprawie powołania Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego została podjęta 
w wyniku głosowania- 18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.  
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 
 
Ad. 11 a) 
 
Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski przedstawił informację Starosty Gostyńskiego 

o złożonych oświadczeniach majątkowych przez członków zarządu powiatu, sekretarza powiatu, 

skarbnika powiatu, kierowników jednostek organizacyjnych powiatu oraz osoby wydające 

z upoważnienia starosty decyzje administracyjne w indywidualnych sprawach z zakresu administracji 

publicznej o treści: 

„Zgodnie z przepisem art. 25 c ust. 12 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym 

(tekst jednolity Dz. U. z 2001 r. Nr 142, poz. 1592 ze zmianami) informuję, iż złożono 

44 oświadczenia majątkowe w terminie przewidzianym ustawą tj. do dnia 30 kwietnia 2009 r.: 

- 5 oświadczeń majątkowych złożonych przez członków Zarządu Powiatu, 

- I oświadczenie majątkowe złożone przez Sekretarza Powiatu, 

- I oświadczenie majątkowe złożone przez Skarbnika Powiatu, 

-  18 oświadczeń majątkowych złożonych przez dyrektorów jednostek organizacyjnych 

oraz Dyrektora Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej 

- 19 oświadczeń majątkowych złożonych przez osoby wydające decyzje administracyjne 

w imieniu Starosty. 

oraz sześć korekt oświadczenia majątkowego i jedno wyjaśnienie. 

Z otrzymanej informacji od Wojewody Wielkopolskiego oraz Urzędu Skarbowego w Lesznie 

i w Gostyniu wynika, że oświadczenia przyjęto jako prawidłowe. Z Urzędu Skarbowego w Zielonej 
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Górze informacja jeszcze nie wpłynęła.” 

 
Ad. 11 b) 
Przewodniczący Rady Powiatu Pan Robert Marcinkowski poinformował, że zgodnie z art. 25 c 

ust. 12 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie powiatowym (Dz. U. 2001, nr 142, 

poz. 1592 ze zmianami) informuję, że radni Rady Powiatu Gostyńskiego złożyli oświadczenia 

wraz z kopią swojego zeznania o wysokości osiągniętego dochodu w roku podatkowym (PIT) za rok 

poprzedni w terminie. W wyniku dokonanej analizy nie stwierdziłem nieprawidłowości. Ponadto, 

na podstawie pisma Urzędu Skarbowego w Gostyniu nr PD/072-16/09 z dnia 26 października br. 

informuję, że w Urzędzie złożono 38 oświadczeń majątkowych pracowników funkcyjnych powiatu, 

6 korekt i jedno wyjaśnienie, 14 oświadczeń złożonych przez radnych, 7 korekt oświadczeń radnych 

oraz oświadczenie Starosty i Przewodniczącego Rady. Oświadczenia majątkowe przyjęto jako 

prawidłowe. Weryfikację oświadczeń przeprowadzono w oparciu o dane będące w posiadaniu Urzędu 

porównując treść oświadczeń majątkowych i kopii zeznań podatkowych za rok 2008 z treścią 

uprzednio złożonych oświadczeń i kopią zeznań oraz uwzględniając dokumenty dotyczące wydatków 

i zgromadzonego mienia będące w posiadaniu Urzędu. Jednocześnie Urząd Skarbowy zwraca uwagę 

na prawidłowość i kompletność wypełniania oświadczeń majątkowych, zwłaszcza podawania 

wszystkich wymaganych informacji i wartości składników majątkowych. Cześć II oświadczenia, 

w której opisuje się posiadany majątek winna korespondować z niejawną częścią B oświadczenia, 

zawierającą adresy nieruchomości. Ponadto w pkt VIII należy podawać dochód brutto, dochody 

zgodne ze złożonym zeznaniem oraz dochody zwolnione od opodatkowania. Należy również 

zachować ciągłość logiczną między kolejnymi oświadczeniami, pamiętając o tym, że oświadczenie 

winno obejmować stan majątkowy na koniec danego roku, w tym również uwzględniać zmianę stanu 

zobowiązań. 

 

Ponadto wpłynęło pismo Wojewody Wielkopolskiego z dnia 15 października br., informujące, 

że Starosta Pan Andrzej Pospieszyński złożył swoje oświadczenie majątkowe w terminie i nie 

stwierdzono w nim nieprawidłowości oraz Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski złożył 

swoje oświadczenie majątkowe w terminie i nie stwierdzono w nim nieprawidłowości.  

Ad. 12) 
Odpowiedzi na zapytania. 
Starosta Pan Andrzej Pospieszyński odpowiadając na pytanie radnego Walusia poinformował, 

że Wojewoda Wielkopolski rozdysponował karetki w ten sposób, że stacjonują one w trzech 

miejscach- typu „S” w Gostyniu oraz typu „P” w Krobi i Borku Wlkp. Po zakupie nowych karetek 

wszystkie trzy stare zostały wycofane z miejsc dotychczasowego stacjonowania, a w ich miejsce 

trafiły nowe karetki o takim samym stanie technicznym. Decyzje w tej sprawie podjął Dyrektor 

SP ZOZ. Porównując dysponowanie karetkami w poszczególnych punktach stacjonowania 

stwierdzono, że karetki w Borku i Krobi obsługują w sumie 5 gmin, a karetka w Gostyniu obsługuje 
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cały powiat w przypadku, gdy potrzebna jest specjalistyczna karetka. Jedna ze starszych karetek 

zostanie zadysponowana na transportową. Z pozostałych dwóch karetek starych jedna stoi jako 

zapasowa w przypadku awarii. Rozpatrując miejsce stacjonowania karetek brano pod uwagę to, 

że w Borku jest droga krajowa oraz dwie wojewódzkie a w Krobi jest więcej zgłoszeń. Odpowiadając 

na pytanie dotyczące ewentualnego wstrzymywania przyjęć pacjentów odpowiedział, że nie ma 

żadnych problemów, wszyscy pacjenci wymagający pomocy szpitalnej są przyjmowani. Planowane 

zabiegi są wykonywane bez ograniczeń. Nie obserwuje się w tej chwili wzrostu liczby pacjentów 

szpitala. Obserwowana za pierwsze półrocze strata jest wynikiem niepłacenia przez NFZ za tzw. 

nadwykonania.  

Wicestarosta Pan Janusz Sikora poinformował, że w kwestii nadwykonań jest w tym roku 

zezwolenie Wojewódzkiego Oddziału na przekładanie między oddziałami kontraktów. Najwięcej 

nadwykonań ma oddział wewnętrzny. Na konwencie Starostów obecny był przedstawiciel NFZ, który 

stwierdził, ze następny rok również nie napawa optymizmem, może być nawet lekki spadek 

kontraktów. Odpowiadając na pytanie dotyczące sytuacji pielęgniarek w domach pomocy społecznej 

przypomniał, że od 1 listopada ub.r. jako pierwszy DPS Chumiętki wyszedł z kadrą pielęgniarską 

na zewnątrz, a od 1 styczni br. uczyniły to pozostałe domy. Powstałe niepubliczne podmioty miały 

podpisane z NFZ kontrakty, na podstawie których nastąpiło podpisane porozumień z poszczególnymi 

dyrektorami jednostek. Podmioty mają podpisane umowy na 3 lata. Z przyjętego rozwiązania 

zadowolone są obie strony, tzn. zarówno dyrektorzy jednostek jak i pielęgniarki. Wicestarosta omówił 

problem finansowania świadczeń pielęgnacyjno-opiekuńczych dla najciężej chorych, którzy w ocenie 

zmodyfikowaną skalą Bartel uzyskali najmniej punktów.  

 

Ad. 13) 
Wnioski i oświadczenia radnych. 
Radny Pan Leszek Kamiński złożył wniosek, aby na drodze Stężyca- Stankowo, na której obecnie 

są wykonywane prace przy budowie kanalizacji sanitarnej, zwrócić szczególną uwagę na pobocze, 

które jest niszczone przez samochody ciężarowe. Dodał, że rowy były odbudowywane ok. 5- 6 lat 

temu przez powiat a na dzień dzisiejszy zostały znoszone w wyniku prowadzonej inwestycji. 

 

Wicestarosta Pan Janusz Sikora opuścił posiedzenie Rady Powiatu. 
Na sali pozostało 17 radnych. 

 

Ad. 14) 
Wolne głosy. 

Przewodniczący Pan Robert Marcinkowski poinformował, ze otrzymał pismo Komitetu 

Organizacyjnego „Dnia Wolontariusza” o treści: 

„W związku ze zbliżającym się Dniem Wolontariusza, komitet organizacyjny obchodów, w skład 

którego wchodzą: przedstawiciele mediów: Nowej Telewizji Gostyń; organizacji pozarządowych: 

Fundacja Miejsce Moje, Stowarzyszenie „Dziecko”, a także pracownicy instytucji samorządowych: 
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Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie oraz Starostwa Powiatowego, zwraca się z prośbą 

o wytypowanie spośród członków Rady Powiatu Gostyńskiego osoby, która wejdzie w skład Kapituły 

dokonującej wyboru Wolontariusza Roku 2009 Powiatu Gostyńskiego. Kapitułę stanowić będą: 

przedstawiciele organizacji pozarządowych z terenu Powiatu wyróżnieni podczas zeszłorocznego 

spotkania działaczy na rzecz trzeciego sektora, przedstawiciel przedsiębiorców oraz Rady Powiatu. 

Zważywszy na zbliżający się termin obchodów, zwracamy się z prośbą o przedstawienie kandydata 

Rady Powiatu do dnia 2.11.2009.” 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Robert Marcinkowski poinformował, że w ubiegłym roku 

w Kapitule zasiadał Pan Józef Konarczak. Zaproponował, aby również w tym roku radny Konarczak 

reprezentował Radę Powiatu.  

Innych kandydatur nie zgłoszono. 

Radny Pan Józef Konarczak wyraził zgodę na kandydowanie.  

Radni w wyniku głosowania- 16 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących 
się” wskazali kandydaturę radnego Józefa Konarczaka do Kapituły konkursowej.  
Radny Pan Józef Konarczak nie wziął udziału w głosowaniu. 

 

Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski poinformował, że kolejne sesje planowane są 

26 listopada oraz 17 lub 21 grudnia br. Ponadto powiedział, że Szkoła Podstawowa Nr 5 w Gostyniu 

pod egidą Pani Ewy Kuśnierek od kilku lat przygotowuje projekt pod nazwą „Misterium 

Bożonarodzeniowe”. W tym roku Szkoła zaprasza do udziału w projekcie również radnych Rady 

Powiatu. Zainteresowane osoby proszone są o zgłaszanie się do Przewodniczącego Rady.  

Pan Grzegorz Grzegorzewski zwrócił się o naprawę balustrady przy Cukrowni, która jest zniszczona 

i tym samym nie spełnia swej funkcji dla kierowców samochodów. Ponadto zwrócił uwagę na bardzo 

zniszczony chodnik przy ul. Fabrycznej od torów do rożna. Jest to tym bardziej ważne, że jest tam 

przystanek autobusowy. Zapytał również o naprawiany chodnik na ul. Starogostyńskiej w Gostyniu.  

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zwrócił uwagę na zniszczone rondo im. Czarnego Legionu 

w Gostyniu.  

Dyrektor Pan Grzegorz Mayer odpowiedział, że jest to droga krajowa, a zniszczenia związane są 

z prowadzoną na tej drodze inwestycją. W sprawie naprawy ronda będzie rozmawiał z Dyrektorem 

Dróg Krajowych.  

Radny Pan Leszek Kamiński zapytał, czy na nowym parkingu przy szpitalu będzie postawiony znak 

zakazu wjazdu pojazdów powyżej 3,5 T.  

Dyrektor Pan Grzegorz Mayer wyjaśnił, że takiego znaku nie będzie, gdyż jest to parking 

dostosowany tylko do samochodów osobowych. W dniu wczorajszym stały tam samochody 

ciężarowe, gdyż był rozładowywany sprzęt przywieziony do szpitala.  
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Ad. 15) 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął XXXIII sesję Rady Powiatu 

o godz. 17:55.  
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